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Deltagare Per-Inge Pettersson, C, ordförande 
 Jonny Bengtsson, S, andre vice ordförande socialnämnden
 Lars Rosander, C, kommunalråd §§ 27–29 
 Tomas Söreling, S, oppositionsråd §§ 27–29 
 Lena Hasting, PRO Hultsfred-Vena 
 Bengt Nilsson, PRO Hultsfred-Vena 
 Inger Loord, PRO Målilla 
 Börje Karlsson, PRO Virserum 
 Robert Gustafsson, PRO Silverdalen-Lönneberga 
 Per-Evert Andersson, PRO Silverdalen-Lönneberga 
 Håkan Hermansson, SPF 
 Elsy Larsson, SPF 
 Claes-Göran Odengrund, SPF 
 Eva-Maria Helgesson, SPF 
 Britt Nilsson, SKPF 
 Maritha Jensen, Anhörigföreningen  
 

 
Övriga deltagande Josephine Larsson, sekreterare 
 Marie Pihl, verksamhetschef vård och omsorg 

Jens Karlsson, projektchef Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) § 31 

 Mikael Nilsson, driftchef ÖSK § 31 
 
Paragrafer 27–34 
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Ärendelista 2023-12-13 
    

Paragraf Ärende  

§ 27 Genomgång av föregående 
mötesanteckningar 

 

§ 28 Kommunala frågor  

§ 29 Lägesrapport Hultsfred Trygga Hem 2016/27 

§ 30 Resultat av Socialstyrelsens 
äldreundersökning 2023 

2023/76 

§ 31 Besök från Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) klockan 
10:15 

 

§ 32 Hemtjänstindex 2023/22 

§ 33 Övriga frågor  

§ 34 Meddelanden  
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KPR § 27/2023  

Genomgång av föregående 
mötesanteckningar 

Ärendebeskrivning 
Rådet går igenom mötesanteckningarna från mötet 2023-10-18. 
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KPR § 28/2023  

Kommunala frågor 

Sammanfattning 
Rådet får information om kommunala frågor och ges möjlighet att ställa 
frågor. 

Ärendebeskrivning 

Budget 2024 
Kommunfullmäktige har beslutat om budget 2024. I den finns bland annat: 

• besparingar på 14 miljoner kronor (mnkr).  
• extra pensionsavgifter på 26 mnkr för kommunen.  
• investeringsbudget på 139 mnkr.  

Investeringsbudgeten är fortsatt hög trots att flera investeringar har skjutits 
på. Cirka 50 mnkr av investeringsbudgeten läggs på vatten- och avloppsrör 
som behöver bytas ut.  

Kommunen har en buffert från bättre ekonomiska tider på 118 mnkr. Under 
2024 kommer 41 mnkr av dessa att användas.  

Det nya budgetarbetet inför 2025 kommer snart starta för beslut av 
fullmäktige i juni 2024. 

Renoveringar och ombyggnationer 
Under 2023 har vatten- och avloppsrör bytts ut på olika platser i kommunen. 
Det kommer fortsätta under 2024. 

Korttidsboendet på Knektagårdsområdet i Hultsfred kommer byggas om i 
etapper de kommande åren. Antalet platser kommer utökas från 13 till 18.  
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Den kooperativa hyresrättsföreningen Hultsfreds Trygga Hem renoverar och 
bygger ut kommunens särskilda boenden för äldre. Kostnaden ligger utanför 
kommunens investeringsbudget. Under våren kommer beslut fattas om 
renovering av de särskilda boendena i Mörlunda och Vena.  

En ny brandstation kommer byggas i Rosenfors och brandstationen i 
Järnforsen får en ny lokal som kommer byggas om.  

En ny förskola kommer byggas i Vena för en investering på cirka 50 mnkr, 
varav 25 mnkr under 2024. Det blir en mindre förskola med ett eget 
tillagningskök. 

Utveckling 
Kommunen har en negativ befolkningsutveckling. Under 2023 blev 
kommuninvånarna 200 personer färre. Kommunen arbetar med att vara en 
attraktiv kommun med möjlighet till etablering och att bygga nytt.  

Det finns socioekonomiska utmaningar i högre grad i Hultsfreds kommun 
vid jämförelse med andra kommuner. Barnfattigdom och bättre skolresultat 
är frågor som kommunen arbetar med.  

Det finns flera utbildningar på högskolenivå i kommunen. Det finns flera 
industrier som behöver utbildad arbetskraft.  

Frågor 
Fråga om arrendeavtal för en kioskbyggnad i Virserum lyfts. Det är en fråga 
kommunen arbetar med.  

Ordföranden tar med frågan om näringslivsfrågor ska börja lyftas på 
pensionärsrådet till beredningsgruppen.  

Skickas till 
Pensionärsrådets beredningsgrupp. 
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KPR § 29/2023 Diarienummer 2016/27  

Lägesrapport Hultsfred Trygga Hem 

Sammanfattning 
Rådet får information om arbetet med att bygga om kommunens särskilda 
boenden för äldre. 

Ärendebeskrivning 
Det särskilda boendet på Aspedalsgatan i Hultsfred ska enligt plan stå helt 
klart i början av juni 2024. Boendet blir då kommunens största med 57 
lägenheter. Av dessa kommer 18 platser ha inriktning demens. Boende på 
det särskilda boendet på Östra Långgatan i Hultsfred flyttar då till 
Aspedalsgatan. Kommunen kommer då i egen regi börja med att bygga om 
korttidsenheten på Knektagårdsområdet i Hultsfred.  

Planeringen och projekteringen av det särskilda boendet på Doktorsvägen i 
Mörlunda är klar. Det kommer gå upp för upphandling efter årsskiftet 
2023/2024. Planen är att börja bygga under hösten 2024. Planen är att bygga 
till och renovera boendet, samt bygga till ett tillagningskök. Utanför boendet 
planeras för sex trygghetslägenheter.  

Planering och projektering för det särskilda boendet på Skördevägen i Vena 
börjar efter årsskiftet 2023/2024. Planen är att bygga ihop flyglarna så det 
blir bättre gemensamhetslokaler. Sprinkler behöver även sättas in och 
uppvärmningen ses över.  

Wifi-anslutningen kan komma att bytas ut till ett fast system på det särskilda 
boendet på Vetlandavägen i Målilla då det varit en del krångel med nätet. 

Det är många som har beslut om särskilt boende som inte flyttat in än. Detta 
då många tackar nej när de får erbjudande om en lägenhet då man vill bo 
kvar hemma eller väntar på en speciell lägenhet.   
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KPR § 30/2023 Diarienummer 2023/76  

Resultat av Socialstyrelsens 
äldreundersökning 2023 

Sammanfattning 
Rådet får information om Hultsfreds kommuns resultat i Socialstyrelsens 
äldreundersökning 2023. 

Ärendebeskrivning 
Socialstyrelsen frågar varje år äldre som antingen har hemtjänst eller bor i 
särskilt boende vad de tycker om äldreomsorgen. Det är en nationell 
undersökning och varje kommun får sedan del av sitt resultat. Årets resultat 
är ungefär samma som tidigare år. Man är som äldre i Hultsfreds kommun 
trygg med sin personal. En del boenden har liksom tidigare sämre resultat 
när det gäller maten och i att få kontakt med sjuksköterska och läkare. Det 
är ganska många som upplever ensamhet. Det är fler som bor på särskilt 
boende som upplever ensamhet än svarande med hemtjänst.  

Ordförande framför att kostansvarig ombetts att ta reda på hur den kylda 
maten upplevs. De svarande tycker mer om maten i ordinärt boende än i 
särskilt boende. Det ser dock olika ut på de olika boendena. Därför kommer 
man se över om det är annat än själva maten som påverkar resultatet. Frågan 
om kontakt med sjuksköterska diskuteras i verksamhetsdialoger inom vård 
och omsorg mellan socialnämndens förtroendevalda, chefer och personal.  

Underlag 
Resultat av ”Vad tycker de äldre om äldreomsorgen 2023” – särskilt boende 

Resultat av ”Vad tycker de äldre om äldreomsorgen 2023” – hemtjänst  
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KPR § 31/2023  

Besök från Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) 

Sammanfattning 
Rådet får svar på tidigare frågor som ställts till Östra Smålands 
Kommunalteknikförbund (ÖSK) under 2023. 

Ärendebeskrivning 

Frågor från pensionärsrådet 2023-05-17, § 9 
”I Målilla finns en ny offentlig toalett. Pensionärsrådet lyfter att man 
önskar kunna betala med kort och inte bara med Swish. Frågan tas med till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK).” 

Det kommer bytas ut till kortbetalning i Målilla. Det går dock inte att betala 
med både kort och Swish. Därför kommer hela betalsystemet bytas ut.  

”Lena Hasting, PRO, lyfter att det finns många små hål som behöver läggas 
igen (asfalteras) för att undvika olyckor för gående med rullatorer. Frågan 
tas med till ÖSK.” 

ÖSK har inte toppbelagt med asfalt då priserna ökade så drastiskt under 
2023. Man har dock lappat och lagat där det behövts även om ingen ny 
beläggning gjorts. Priserna för asfalt har nu gått ner och upphandlas inför 
2024.  

Frågor från pensionärsrådet 2023-10-18, § 24 
”Eva-Maria Helgesson, SPF, framför att busshållplatserna vid Triabo inte 
är säkra. De är inte heller på samma nivå beroende på vilken riktning man 
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ska. Då det är en pendlingsknutpunkt undrar Eva-Maria om fickorna för på- 
och avstigning kan göras djupare. Synpunkten tas med.” 

ÖSK har inte mandat över frågan då det är en riksväg. Kommunen har 
ansvar för busshållplatser längs kommunala vägar. Det är Kalmar länstrafik 
(KLT) som ansvarar för busshållplatserna i Triabo. Frågan har förmedlats 
till Region Kalmar län och Trafikverket.  

Övriga frågor 

Hultsfreds tätort 
Tors plan i Hultsfred är nu öppet och klart. Det är vissa restpunkter kvar, 
men inget som kommer påverka allmänheten. Man arbetar också med 
belysningen. Det finns en ljusmanifestation på Oskarsgatan som ska kunna 
användas vid evenemang.  

Elsy Larsson, SPF, lyfter att vägen mellan Coop och Sämjan i Hultsfred inte 
är skottad. Mikael Nilsson, driftschef ÖSK, tar med synpunkten till ägaren 
då sträckan inte är kommunal.  

Håkan Hermansson, SPF, lyfter att det vore bra med fler offentliga toaletter 
i anslutning till Köpingsparken i Hultsfred. Bland annat med tanke på att 
smalspåret går förbi på sommaren. 

Källsortering 
Det är ett lagkrav att senast 2026-12-31 ha källsortering för matavfall och 
sortering vid bostadshus. Villaägare i Hultsfreds kommun är till stor del 
redan anslutna. Än så länge är det frivilligt att byta för flerbostadshus. 
Planering för byte för flerbostadshusen börjar därför först när alla villor och 
fritidshus är anslutna.  

Förslag på trafikplan 
På förra pensionärsrådet lämnades yttranden över ett förslag på trafikplan 
för Hultsfreds kommun. Pensionärsrådet var en av flera remissinstanser. Det 
kom in flera detaljerade yttranden på remissen. Det kom också in flera 
motsatta förslag. Förslaget kommer därför stämmas av och omarbetas för att 
sedan lyftas i kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Diskussion förs om olika trafikfrågor. Jens Karlsson, projektchef ÖSK, 
svarar på frågor som lyfts i pensionärsrådets yttranden.  
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Det är inte bussfickor vid alla stopp på Norra Oskarsgatan i Hultsfred efter 
ombyggnationen. Syftet är att få ner hastigheten på sträckan. Då det finns 
brister i entreprenaden uppfyller inte en busshållplats de krav som KLT har 
för att kunna stanna där av säkerhetsskäl. Därför är det inte säkert att 
busstrafiken kommer kunna börja köra där efter årsskiftet som planerat.  

Det finns en plan för en gångväg på Folkparksvägen i Hultsfred, men det är 
inte bestämt när i tid eller budgeterat ännu.  

Det finns idag en avsatt budget för en gång- och cykelväg mellan Hultsfred 
och Silverdalen. Det behövs nu ett tillskott då det inte går att samordna med 
att byta ut vattenledningen hela vägen, vilket var tänkt från början. Planen är 
att börja med arbetet under 2025. Man ser också över en bättre lösning för 
gång- och cykelväg i Silverdalen och Lönneberga. Man planerar också 
utifrån de ortsvandringar som varit. En helhetslösning har tagits fram och 
man kommer börja med vissa delar 2024. Budgetprocessen inför 2025 avgör 
hur fortsättningen blir.  

Information 
ÖSK arbetar mycket med informationsfrågor. Man har bland annat haft 
omröstning inför plantering av blomlådor. Ofta handlar det om 
kompromisser då synpunkterna kan skilja mycket mellan invånarna.   

Underlag 
Kommunala pensionärsrådet 2023-05-17, § 9. 

Kommunala pensionärsrådet 2023-10-18, § 24. 
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KPR § 32/2023 Diarienummer 2023/22  

Hemtjänstindex 

Sammanfattning 
SPF lyfter undersökningen hemtjänstindex 2023 som sammanställer olika 
kvalitetsmätningar inom hemtjänst. 

Ärendebeskrivning 
Hultsfreds kommun har nu beställt resultatet från hemtjänstindex 2023. 
Hultsfreds kommun får placering 143 bland Sveriges 290 kommuner. 
Resultatet är sämre än 2022 års resultat som var en 17:e plats. SPF har gått 
ut med att resultaten mellan de två åren inte är jämförbara. Detta då man 
ändrat vissa delar i undersökningen. 

Håkan Hermansson, SPF, visar en jämförelse mellan åren för rådet. 

Just nu analyserar socialförvaltningen resultatet. Frågan återkommer när 
analysen är klar. 

 

11



 

  

Kommunala Pensionärsrådet Mötesanteckningar 
 Sammanträdesdatum 
 2023-12-13 

 

1 (1)
1 (1)

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

KPR § 33/2023  

Övriga frågor 

Sammanfattning 
Rådet får möjlighet att lyfta övriga frågor. 

Ärendebeskrivning 
Börje Karlsson, PRO, lyfter att PRO måste ta ut en avgift för samma 
aktiviteter som frivilligverksamheten kan erbjuda. Börje undrar hur mycket 
pengar frivilligverksamheten får från kommunen. Ordförande svarar att 
omkring 100 tusen kronor betalas ut till frivilligverksamheterna varje år. 
Detta baseras på antalet aktiviteter och caféer som genomförts året innan. 
Ytterligare pengar från Kampradstiftelsen är under 2024 öronmärkta till 
frivilligverksamheten och träffpunkterna. Maritha Jensen, 
Anhörigföreningen, framför att det finns fler målgrupper än äldre som 
behöver träffpunkter.  

God jul och gott nytt år 
Ordförande önskar rådet en god jul och ett gott nytt år. 
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KPR § 34/2023  

Meddelanden 
Kommunfullmäktige 2023-09-25, § 91. 

Socialnämnden 2023-11-15, § 116. 

Sammanträdestider för kommunala pensionärsrådet 2024. 
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